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Protokół nr XXXIX/09 
 

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 29 kwietnia 2009r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
 
Obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 
12.30 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając 
jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 13  radnych, później 14  (zgodnie z listą 
obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Udział w sesji wziął również 
radca prawny Dariusz Iwaszkiewicz, podkomisarz Sławomir Gorzejewski oraz Pani 
projektant Anna Tomczak. 
Nieobecny na sesji był radny Marek Skalski. 
 

Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokółu). 

Ad. 3. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie Wiceprzewodniczącą Rady Reginę Bagińską. 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad, przedstawiając wnioski Burmistrza o 
wprowadzenie następujących uchwał do porządku obrad: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na rzecz Wojewódzkiego 
Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej; Centrum Leczenia Chorób Płuc i Rehabilitacji w 
Łodzi z przeznaczeniem dla Szpitala w Tuszynie- w pkt 11 porządku, 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale Nr XXXIV/223/2008 Rady Miejskiej w 
Rzgowie z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2009 roku - w pkt 12 
porządku, 

3. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do 
wykorzystywania herbu Gminy Rzgów - w pkt 21 porządku, 

4. Rozszerzenie zakresu konsultacji o sołectwo Grodzisko-Konstantyna –po zmianie 
uchwała będzie miała tytuł :„Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Rzgów, sołectwa Gospodarz oraz 
sołectwa Grodzisko-Konstantyna w celu wyrażenia opinii w sprawie zmiany obrębu 
geodezyjnego miasta Rzgów, sołectwa Gospodarz oraz sołectwa Grodzisko-
Konstantyna” - w pkt 18 porządku. 

 
Wnioskowane uchwały zostały radnym przedstawione i omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 21 kwietnia br., z wyjątkiem propozycji uchwał w sprawie przyznania dotacji 
celowej na rzecz Wojewódzkiego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej; Centrum Leczenia 
Chorób Płuc i Rehabilitacji w Łodzi z przeznaczeniem dla Szpitala w Tuszynie, w sprawie 
zmiany w uchwale Nr XXXIV/223/2008 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 18 grudnia 2008r. 
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 
modernizację dróg powiatowych w 2009 roku oraz w sprawie upoważnienia Prezydenta 
Miasta Pabianic do wykorzystywania herbu Gminy Rzgów (związane jest to z programem 
„Nie tylko podręcznik i tablica”), których szczegóły zostaną omówione we właściwym 
punkcie porządku. 
 



 2 

Radny Gierasiński zaproponował dodanie do porządku obrad również punktu związanego z 
odczytaniem protokołu z posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów z dnia 27 
kwietnia 2009r. w sprawie zaopiniowania podziału nadwyżki budżetowej –w pkt 7a porządku.  
 

Rada Miejska postanowiła jednogłośnie o przyjęciu porządku obrad wraz ze zmianami 
stosownymi do zgłoszonych wniosków. 
 

Porządek obrad po zmianach obejmował: 
1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Wybór sekretarza obrad 
4. Przedstawienie porządku obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji RM 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a) informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XXXVIII 
b) informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności Rady w okresie międzysesyjnym 
7a.Sparwozdanie Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzgów na rok 2009 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy Rzgów 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na rzecz Wojewódzkiego 

Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej; Centrum Leczenia Chorób Płuc i Rehabilitacji w 
Łodzi z przeznaczeniem dla Szpitala w Tuszynie 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale Nr XXXIV/223/2008 Rady Miejskiej w 
Rzgowie z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2009 roku 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zgodności rozwiązań zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa, rejon ul.Ogrodowej i ul.Literackiej 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon ul.Ogrodowej i ul.Literackiej 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zgodności rozwiązań zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon ulicy Tuszyńskiej i 
ul.Literackiej (działki o nr ewid. 1283,1284/1,1284/2,1284/3) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon ulicy Tuszyńskiej i ul.Literackiej 
(działki o nr ewid. 1283,1284/1,1284/2,1284/3) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon ulicy Tuszyńskiej i 
Literackiej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami miasta Rzgów, sołectwa Gospodarz oraz sołectwa Grodzisko-
Konstantyna w celu wyrażenia opinii w sprawie zmiany obrębu geodezyjnego miasta 
Rzgów, sołectwa Gospodarz oraz sołectwa Grodzisko-Konstantyna. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Gospodarzu 
20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół prowadzonych 

przez Gminę Rzgów oraz granic ich obwodów. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do 

wykorzystywania herbu Gminy Rzgów 
22. Interpelacje radnych 
23. Wnioski i zapytania 
24. Komunikaty, sprawy różne 
25. Zamknięcie sesji. 

Ad.5. 



 3 

Protokół z XXXVIII sesji został przyjęty bez uwag. Przewodniczący poinformował 
zebranych, że wyciąg z przyjętego protokołu trafił już do Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
która badała prawidłowość przeprowadzenia procedury absolutoryjnej. 
Ad.6. 
Burmistrz rozpoczął sprawozdanie od realizacji uchwał z poprzedniej sesji. 
Na sesji w dniu 8 kwietnia przyjęliśmy 10 uchwał: 
-zgoda na sprzedaż nieruchomości w Guzewie, Czyżeminku –Pan Cieślik realizuje uchwały, 
przygotował już stosowne ogłoszenia. 
-zgoda na zamianę nieruchomości terenu transformatora energetycznego przy Urzędzie 
Miejskim –jesteśmy na etapie finalizowania porozumienia. 
-współpraca ze społecznością miasta Storożyniec- jutro o godz.14.00 przyjmujemy delegację 
samorządową z powiatu Storożyniec  i ze wsi Stara Huta –będziemy gościć Polonię z 
Ukrainy. 
-zmiana sposobu publikacji jednej z uchwał 
-powołanie inkasenta opłaty targowej –powołaliśmy Panią Strycharską. 
-upoważnienie mnie do zawarcia porozumienia z gminą miejską Pabianice w sprawie 
przyjęcia do domu pomocy osób chorych psychicznie –uchwała w realizacji 
-z miana uchwały –regulaminu wynagradzania nauczycieli –są ustalane nowe warunki 
płacowe 
-upoważnienie Burmistrza Rzgowa do zaciągnięcia kredytu w WFOŚiGW na budowę 
kanalizacji sanitarnej w Starowej Górze i Starej Gadce –jesteśmy w realizacji wniosku, w 
najbliższych dniach zapadnie decyzja 
-udzielenie absolutorium i przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji zadań finansowych. 
Wnioski z w/w sesji – 
Wnioski Pana Salskiego omówiono na bieżąco, ul.Piaskowa –odbyliśmy wizję w terenie-
rzeczywiście pobocze między płotami a brzegiem asfaltu wymaga poprawy -zostanie to 
zrobione na przełomie maja i czerwca. 
-wniosek Przewodniczącego o zmianę organizacji ruchu na jednokierunkowa w ul.Piaskowej 
–ten wniosek wymaga głębszej analizy pod kątem prac nad budową kanalizacji w pobliskich 
ulicach. 
Przeprowadziliśmy dwa przetargi –na budowę chodnika w Czyżeminku (za 69 tys.zł.) i na 
ul.Tuszyńskiej (60 tys.zł.). Oba przetargi wypadły zatem bardzo korzystnie. Dzięki temu 
przedłużymy chodnik w Czyżeminku o kolejny poważny odcinek. Z przetargu z Tuszyńskiej 
zostało nam 30 tys.zł., więc wnioskuję o dodatkowe środki z nadwyżki aby zrealizować 
chodnik aż do ul.Łąkowej. 
Zrealizowaliśmy wymianę chodnika na Pl.500-lecia od strony południowej. Na dniach 
rozpoczniemy budowę chodnika w ul.Długiej. Firma „Erbedim” z Piotrkowa wygrała przetarg 
na ul.Centarlną w Starowej Górze –około 10 maja rozpoczniemy zatem realizację kolejnego 
odcinka. Zespół pracuje intensywnie nad trzema wnioskami o środki pomocowe z Unii 
Europejskiej, trwają prace nad przygotowaniem kolejnych przetargów. 
Burmistrz poświęcił sporo czasu na opracowanie propozycji podziału nadwyżki budżetowej. 
Na spotkaniu w Kalinie została radnym przedstawiona propozycja Komisji Budżetowej, dziś 
otrzymaliście Państwo moją autorską propozycje podziału nadwyżki –decyzja należy do całej 
Rady. 
Odbyły się dwa ważne zebrania w sprawie konsultacji społecznych w temacie budowy farm 
wiatrowych –w Kalinie, przy udziale radnych oraz wczoraj –w Kalinku –oprócz Burmistrza 
na drugim zebraniu obecni byli radni z tamtych terenów i Przewodniczący. Większość 
mieszkańców Kalina i Kalinka jest negatywnie ustosunkowana do pomysłu, więc temat 
właściwie uważam za zakończony. 
Ad.7. 
Przewodniczący złożył następnie sprawozdanie z działalności Rady w okresie 
międzysesyjnym. 
Wice-Przewodnicząca Bagińska uczestniczyła z ramienia Rady w sesji absolutoryjnej w 
powiecie w ubiegły poniedziałek. 
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W dniach 22-24 kwietnia Kolegium Redakcyjne Miesięcznika „Nasza Gmina” oraz radny 
Stanisław Zając uczestniczyli w XV Ogólnopolskim Sejmiku Mediów Lokalnych i 
Samorządów. Przewodniczący odniósł się do niskich kosztów wyjazdu, na co wpływ miało 
skorzystanie przez organizatorów Sejmiku ze środków unijnych. 
Na Zebraniach Wiejskich uczestniczyłem min. ja a w Kalinie wszyscy radni. 
Manifestacje w Babichach – uczestniczyli z ramienia Rady -radny Gierasiński, Owczarek 
oraz Pani Przewodnicząca Bagińska. 
Na Festiwalu Twórczości Dziecięcej Radę reprezentowała Pani Małgorzata Rózga. 
Na Dniach Powiatu w Tuszynie w dniu 23 kwietnia Radę reprezentował Przewodniczący 
Stanisław Bednarczyk. Wice-Przewodniczący Bednarczyk wręczył na ręce Przewodniczącego 
pamiątkową statuetkę. 
Ad.7a. 
Następnie Przewodniczący Stanisław Gierasiński przedstawił sprawozdanie z posiedzenia 
Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów z dnia 21 kwietnia 2009r.w sprawie podziału 
nadwyżki budżetowej za 2008r. Komisja zaproponowała aby zrobić cały odcinek 
wodociągów we wsi Kalinko aż do drogi na wodociągi, jako źródło finansowania wskazując 
zdjęcie 50 tys.zł. z rozbudowy OSP Prawda, rezygnacji z drugiej części projektu wodociągu 
w Kalinku oraz budowy chodnika w Babichach. W głosowaniu 3”za” i 2 „przeciw” nie 
przeszła propozycja obniżenia drogi pod wiaduktem na ul.Rudzkiej. 
 
Przewodniczący Marek Bartoszewski przypomniał następnie, że jutro mija termin na złożenie 
oświadczeń majątkowych radnych i odczytał nazwiska radnych, którzy jeszcze oświadczeń 
nie złożyli. Konsekwencją niezłożenia oświadczenia majątkowego w terminie jest utrata diety 
do czasu złożenia oświadczenia. 
Ad.8. 
Zmiany w budżecie zreferowała Skarbnik Miasta Anna Czarnocka, zgodnie z 
załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu. 
O godz. 13.20 na sesję przybył radny Czarnocki, obrady kontynuowano zatem w 
składzie 14-osobowym. 
Burmistrz dodał, że mamy przyrzeczone z powiatu 70 tys.zł. na drogę z Prawdy do lasu i 50 
tys.zł. na Hutę Wiskicką na drogę na rzece Ner. 
Odnośnie Kalina – sytuacja finansowa na zakup samochodów strażackich dla OSP jest bardzo 
zła- środki się obcina, są głosy, że środki z OSP zabierze się dla PSP. Stąd propozycja aby 
zakupić samochód strażacki dla OSP Kalino, w przeciwnym wypadku straż w Kalinie 
zostanie skreślona z Krajowego Systemu Gaśniczego. Niestety zakup sprzętu musi odbyć się 
kosztem remontu drogi –zostawimy 100 tys.zł. na uporządkowanie lewej strony drogi w 
Kalinie wraz z odwodnieniem, a 200 tys.zł. przenieślibyśmy na zakup samochodu dla OSP 
Kalino. Jeżeli jednak Rada WFOŚiGW zadecyduje dziś, że środki z OSP zostaną przeniesione 
na PSP, przeniesiemy z powrotem te 200 tys.zł. na drogę w Kalinie. Jest to moja propozycja, 
której nie zdążyłem przekonsultować z samorządem Kalina. 
Przewodniczący Gąsiorek spytał czym kierowała się Komisja Gospodarki, Budżetu i 
Finansów zabierając środki z OSP Prawda –ucina się inicjatywę społeczną mieszkańców, 
którzy już wykonali fundamenty w czynie społecznym. Podobna sytuacja ma miejsce przy 
pozycji „Budowa chodnika w Babichach”. Radny skrytykował też całkowite 
nieuwzględnienie jego wniosku o zakup skrzynek do fotoradarów oraz zakupu dwóch kamer 
dla parkingu za pocztą. Radny Gąsiorek wyraził też sceptyczną opinię w temacie 
modernizacji ul.Rudzkiej. Jego zdaniem udział starosty w kosztach modernizacji jest mało 
realny. Radny opowiedział się za propozycją Burmistrza a nie Komisji Gospodarki, Budżetu i 
Finansów. 
Radny Kamiński zauważył, że w Hucie Wiskickiej i Kalinie nie ma chodników w ogóle, więc 
mówiąc o zagrożeniu bezpieczeństwa w ruchu drogowym powinniśmy zachować następującą 
kolejność: Huta Wiskicka, Kalino, Starowa Góra i Rzgów –Guzew i Babichy są dobrze 
zabezpieczony. 
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Radny Gąsiorek zaprosił radnego Kamińskiego aby przyjrzał się bezpieczeństwu ruchu 
drogowego w Prawdzie i Guzewie w godzinach szczytu. 
Radny Gierasiński odnośnie rozbudowy strażnicy w Prawdzie zauważył, iż intencją Komisji 
Gospodarczej nie było zrezygnowanie z budowy strażnicy, a jedynie ograniczenie się do stanu 
surowego. Komisja zaproponowała też aby zrezygnować w tym roku z budowy chodnika w 
Babichach, gdyż biegnie on praktycznie tylko do lasu. Propozycja rezygnacji z 
zaprojektowania całości wodociągu w Kalinie wynikała z faktu, iż najpierw musimy wykonać 
chociażby tę część, na której projekt już mamy. 
Radny Gąsiorek sprostował, że chodzi nie o chodnik do lasu, ale w kierunku trasy A-1. 
O głos poprosił sołtys Hoja, który zauważył, że błędem było nie skonsultowanie projektu 
przeznaczenia środków z drogi w Kalinie na samochód strażacki. Sołtys zauważył, że za 
samochodem opowiedziała się nie cała społeczność, ale jedynie kilku strażaków. Sołtys 
proponował wyjaśnienie poglądu Burmistrza odnośnie podziału środków w omówiony sposób 
w „Naszej Gminie”. Sołtys zauważył, że nie miał wpływu na podział nadwyżki, więc nie 
zamierza brać na siebie odpowiedzialności za taki układ środków. 
Przewodniczący ad vocem zauważył, że samochód nie był obiecywany dla Kalina w latach 
wcześniejszych, a jedynie w tym roku. 
Burmistrz odpowiedział, że on nie decyduje o przydziale samochodu, bo o tym decyduje 
Zarząd Wojewódzki. Samorząd Kalina wiedział, że toczy się walka o samochód strażacki, a 
udało się go wywalczyć jedynie dzięki osobistemu zaangażowaniu Prezesa Bednarczyka. Przy 
okazji Burmistrz skrytykował ostatnie wydarzenie w Starowej Górze, kiedy to Pan Gabara 
zaatakował Prezesa Bednarczyka, który z druhami z OSP przyjechał gasić pożar i ratować 
mienie Pana Gabary. Burmistrz podkreślił, że bierze pełną odpowiedzialność za swoją 
decyzję i powtórzył, że jeżeli środków z WFOŚiGW nie uda się uzyskać, całe środki (200 
tys.zł.) pójdą na modernizację drogi w Kalinie. 
Radny Gąsiorek powtórzył swój wniosek o przywrócenie propozycji podziału nadwyżki w 
wersji Burmistrza. 
Radny Piekarski odniósł się krytycznie do podziału nadwyżki budżetowej dla Starowej Góry 
–radny liczył na to, że ruszy sprawa kanalizacji w Starowej Górze. 
Radny Bednarczyk zauważył, że koszty rozbudowy strażnicy w Prawdzie zostały zawyżone. 
Radny Kamiński odniósł się do spłaty zadłużenia w WFOŚiGW, która dotyczy de facto 
budowy kanalizacji w Starowej Górze i Starej Gadce, uznał zatem uwagi radnego 
Piekarskiego za niezasadne.  
Radny Piekarski – te 400 tys.zł. wróci w tym roku do gminy z umorzenia pożyczki. 
Radny Kamiński –wtedy zatem porozmawiamy. 
Radny Gąsiorek odniósł się następnie do uwag radnego Bednarczyka i podkreślił, że koszty 
budowy strażnicy w Prawdzie ocenił fachowiec. 
Radny Gierasiński dodał, że przy tworzeniu budżetu Starowa Góra dostała bardzo dużo. 
Radny Zając zauważył, że sam Rzgów dostał 3 mln. 700 tys. zł. z nadwyżki, a reszta wsi 
zaledwie 750 tys.zł. Stwierdził, że Burmistrz okazuje się być zatem Burmistrzem samego 
Rzgowa, a nie całej gminy. 
Przewodniczący Bednarczyk dodał, że powinniśmy wobec tego przypomnieć sobie również o 
wypłacie ogromnych odszkodowań za drogi w Starowej Górze. 
Burmistrz przekonywał dalej radnych i gości do swojej propozycji, tłumacząc, iż po 
wieloletniej budowie Urzędu Miejskiego nadszedł w opinii Burmistrza czas aby Rzgów i jego 
centrum zaczął w końcu wyglądać jak piękne miasto, wcześniej nie proponował tego, jako że 
trwały prace nad rozbudową Urzędu i był ogólny nieporządek. Burmistrz wspomniał, że 
będzie występował w roku przyszłym o środki na odnowienie elewacji Kościoła parafialnego. 
Burmistrz przyznał, że proporcje podziału nadwyżki są nierówne, ale zrobił to z pełną 
świadomością. 
Pani Burmistrz Jadwiga Pietrusińska przypomniała pierwszą kadencję Rady, kiedy to 
stosowało się podział pieniędzy na miejscowości w procentach. Teraz wypracowaliśmy 
koncepcję podziału środków potrzebami i zadaniami i jest to rozwiązanie dużo lepsze. Pani 
Burmistrz dodała, że centrum Rzgowa razi w ciągu dnia, więc należałoby go uporządkować. 
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Pani Burmistrz przyznała, że jest dużo potrzeb w Starowej Górze, ale sam Rzgów był 
kanalizowany i asfaltowany przynajmniej 10 lat, więc naprawdę raz należy zapłacić za piękne 
centrum w Rzgowie. Środków nigdy nie podzieli się tak aby do kwot dopasowywać zadania, 
a nie odwrotnie. 
Przewodniczący poddał następnie pod dyskusję propozycję zdjęcia tytułu budowy chodnika w 
Babichach i zmniejszenia środków dla OSP w Prawdzie. 
Przewodniczący zaproponował też zdjęcie tytułu budowy skate-parku, jako rozwiązanie 
salomonowe. 
Radny Gąsiorek skrytykował propozycje Przewodniczącego i zauważył, że Przewodniczący 
powinien zorganizować posiedzenie wszystkich komisji. 
Przewodniczący ripostował, że czas był, wszyscy wiedzieli kiedy jest sesja i Komisje mogły 
same się spotkać. Propozycja Burmistrza wpłynęła późno. 
Radny Gąsiorek wnioskował o przesunięcie tego punktu porządku obrad na następną sesję. 
Burmistrz zaproponował zdjęcie pozycji budowy tablic „Gmina Rzgów wita”-40 tys.zł. tak 
aby dodać 20 tys.zł. do Prawdy i 20 tys.zł. na chodnik w Babichach, z założeniem, że w 
drugim półroczu Burmistrz otrzyma środki z WFOŚiGW i dołoży do spornych tytułów. 
Burmistrz wspomniał, że sprawy finansowe wyjaśnią się tutaj w miesiącu czerwcu. 
Burmistrz poprosił o 15 minut przerwy na przygotowanie nowej propozycji. 
 
Po przerwie: 
Burmistrz przedstawił nową propozycję podziału nadwyżki ustaloną w oparciu o propozycję 
Komisji Budżetowej: 
-zostawić chodnik w Babichach, zdjąć projekt wodociągu na całość Kalinka, zmniejszyć 
środki na OSP Prawda o 20 tys.zł., z pozycji nr 3 „budowa kanalizacji dla Starowej Góry i 
Starej Gadki” pozostawić 60 tys.zł. a 80 tys.zł. przesunąć na wodociąg w Kalinku. 140 tys.zł. 
pozostawiłem sobie jako rezerwę gdyby mi nie uznano efektu ekologicznego –po rozmowie z 
Panem Madejskim zakładam, że wystarczy mi 60 tys.zł. 
Przewodniczący odtworzył dyskusję, ale nie było uwag do nowej propozycji Burmistrza. 
Pani Skarbnik dodała jeszcze odnośnie pozostałych zmian budżetowych, że wprowadzamy 
dodatkowo 36 tys.zł. na utrzymanie dróg jako środki z powiatu po stronie dochodów i 
wydatków oraz 13 tys.zł. jako zwrot środków nienależnie wydanych przez opiekę. 
Wprowadzamy też zwrot środków obrotowych z GZWiK-u w Rzgowie. 
Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania.  
W głosowaniu - 7 „za”, 3 -„przeciw”, 4-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/263/2009 w sprawie zmian w budżecie 
gminy Rzgów na rok 2009.  
Ad.9. 
Uchwała jest konsekwencją wprowadzenia zmian budżetowych. 
Po odczytaniu uchwały przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu - 11 „za”, 1 -„przeciw”, 2-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/264/2009 w sprawie zmiany w Wieloletnim 
Programie Inwestycyjnym. 
Ad.10. 
Uchwała ta jest również konsekwencją wprowadzenia zmian budżetowych. 
Po odczytaniu uchwały przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu -13 - „za”,  0-„przeciw”, 1-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/265/2009 w sprawie zmiany w Planie 
Rozwoju Lokalnego Gminy Rzgów. 
Ad.11. 
Uchwała związana jest z podziałem nadwyżki budżetowej i przyznaniem pomocy na zakup 
uretereneroskopu dla Oddziału Urologii i Onkologii dla Szpitala w Tuszynie. 
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Radny Bagiński wnioskował o rozważenie zasadności tego tytułu z uwagi na to, że ten szpital 
będzie prywatyzowany. Wnioskował o zabezpieczenie tych środków na szczepionki dla 
dziewcząt przeciw wirusowi HPV. 
Przewodniczący zauważył, że radny spóźnił się z wnioskiem zważywszy na to, że już 
podzieliliśmy nadwyżkę. 
Radny Kamiński dodał, że możemy nie uchwalić tej uchwały, co uniemożliwi Burmistrzowi 
wykonanie uchwały dzielącej nadwyżkę w tym punkcie. Radny zauważył też, że Szpital w 
Tuszynie jest jednym z najlepiej zarządzanych w Województwie, więc nie widzi zasadności 
udzielania pomocy dla szpitala. Sytuacja finansowa Zespołu Opieki Zdrowotnej nie jest zła. 
Przewodniczący tłumaczył, że współdziałanie naszego GPZ ze szpitalem jest bardzo dobre, 
Pani Solnica również popiera wniosek o wsparcie dla tego szpitala. 
Radny Piekarski zauważył, że w kontekście doświadczeń osobistych ma odmienne zdanie na 
temat tego szpitala. 
Radny Czarnocki spytał czy możemy ten punkt przesunąć do następnej sesji. 
Pani Skarbnik podkreśliła, że ta uchwała powinna być podjęta na jednej sesji wraz z uchwałą 
o podziale nadwyżki. 
Radny Zięba zwrócił się z prośbą o odczytanie pisma, w którym Szpital w Tuszynie zwrócił 
się do Rady o pomoc w zakupie sprzętu. 
Pismo odczytała Pani Przewodnicząca Regina Bagińska. 
Radny Bagiński zarzucał Burmistrzowi, że rada jest zaskakiwana propozycją zakupu 
uretereneroskopu. 
Przewodniczący i pracownik Biura Rady przypomnieli, że propozycja podziału nadwyżki 
przedstawiona przez Burmistrza w dniu 21 kwietnia 2009r., zawierała już zakup sprzętu dla 
szpitala w Tuszynie. 
Radny Gierasiński i radny Zając poparli zakup sprzętu dla szpitala. 
Radny Kamiński zauważył, że kwota z wniosku szpitala i propozycji podziału jest różna. 
Pani Burmistrz Pietrusińska wyjaśniła, że jest to dotacja celowa, z której szpital musi się 
rozliczyć i jeżeli nie spożytkuje całej kwoty, będzie musiał nam ją zwrócić. 
Innych pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały.  
W głosowaniu -9 - „za”,  2-„przeciw”, 3-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/266/2009 w sprawie przyznania dotacji 
celowej na rzecz Wojewódzkiego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej; Centrum 
Leczenia Chorób Płuc i Rehabilitacji w Łodzi z przeznaczeniem dla Szpitala w Tuszynie.  
Ad.12. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i wymienił pozycje, na które dokładamy środków z 
podziału nadwyżki budżetowej. 
W głosowaniu - 14- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/267/2009 w sprawie zmiany w uchwale Nr 
XXXIV/223/2008 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na modernizację 
dróg powiatowych w 2009 roku. 
Ad.13. 
Zmiany zostały już omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. Temat zreferowała jednak 
pokrótce Pani projektant Anna Tomczak. W dniu 9 kwietnia Urząd Wojewódzki stwierdził 
nieważność naszych dwóch uchwał w sprawie zmiany w planie zagospodarowania 
przestrzennego –rejon ul.Tuszyńskiej i Literackiej oraz dla terenu Ogrodowa-Literacka. 
Zarzucono nam niezgodność ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Rzgów z uwagi na nieprawidłowe wysokości, które w uchwałach 
zaplanowaliśmy wyżej niż w Studium. Nasze zmiany konsumują uwagi Nadzoru. 
Uchwała dotycząca ul.Ogrodowa-Literacka –to teren pod planowaną halę Sportową. Nie 
musimy ponawiać procedury planistycznej, musimy jedynie zmienić wysokości uwzględnić 
parametry podziałowe. Zmiany te nie mają wpływu na osoby fizyczne ani inne osoby trzecie. 
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Pani Reczulska dodała, że rozstrzygnięcie Wojewody nie dotyczyło uchwał w sprawie 
zgodności ze studium, ale po konsultacji z radcą Iwaszkiewiczem stwierdziliśmy, że 
podejmiemy na nowo te uchwały, uchylając poprzednie. 
Pytań do projektu nie było. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/268/2009 w sprawie zgodności rozwiązań 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa, rejon 
ul.Ogrodowej i ul.Literackiej. W głosowaniu nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny 
podczas głosowania. 
Ad.14. 
Temat omówiła Pani Tomczak w poprzednim punkcie. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/269/2009 w sprawie uchwalenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon 
ul.Ogrodowej i ul.Literackiej. 
Ad.15. 
Temat omówiła również Pani Tomczak. Jedyna zmiana to zmniejszenie wysokości z 13 do 12 
metrów. Sytuacja i podłoże uchwały analogiczne do uchwały poprzedniej. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący poczynił spostrzeżenie, iż żałuje, że nie możemy wprowadzić wyższej 
wysokości z uwagi na duże szanse „Zawiszy” na dostanie się do III Ligi. 
Radny Gierasiński dodał, że należy wziąć pod uwagę oświetlenie Stadionu, które będzie 
wyższe niż 11 metrów. 
Pani Tomczak wyjaśniła, że maszt i oświetlenie to obiekty małej architektury, a ograniczenie 
dotyczy tylko obiektów kubaturowych –budynków. 
Innych pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/270/2009 w sprawie zgodności rozwiązań 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa 
–rejon ulicy Tuszyńskiej i ul.Literackiej (działki o nr ewid. 1283,1284/1,1284/2,1284/3). 
W głosowaniu nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny podczas głosowania. 
Ad.16. 
Omówione w punkcie poprzednim. Pytań nie było. 
Pytań nie było. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/271/2009 w sprawie uchwalenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon 
ulicy Tuszyńskiej i ul.Literackiej (działki o nr ewid. 1283,1284/1,1284/2,1284/3). W 
głosowaniu nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny podczas głosowania. 
Ad.17. 
Temat zreferowała krótko Pani Kierownik Elżbieta Reczulska. Są cztery działki, które nie 
mają szczegółowych planów. Aby uniknąć wydawania decyzji w trybie indywidualnym, 
podejmujemy poniższą uchwałę. 
Pytań nie było, temat szczegółowo omówiony na Komisjach. 
Przewodniczący odczytał projekt i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/272/2009 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta 
Rzgowa –rejon ulicy Tuszyńskiej i Literackiej. W głosowaniu nie wziął udziału radny 
Bednarczyk, nieobecny podczas głosowania. 
Ad.18. 
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Temat omówił Przewodniczący Bartoszewski. Na wniosek mieszkańców Gospodarza 
(ul.Nasienna) oraz mieszkańców dwóch domów na granicy Rzgowa i Grodziska 
przystępujemy do procedury zmiany obrębu geodezyjnego Gospodarza, miasta Rzgów oraz 
sołectwa Grodzisko-Konstantyna. 
Rady sołeckie znają temat. Proponowane zmiany obrazuje załącznik graficzny nr 5, 6 i 7 do 
niniejszego protokołu. 
Wobec braku pytań Przewodniczący odczytał treść projektu i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 12- „za”,  1-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/273/2009 w sprawie przystąpienia do 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Rzgów, sołectwa Gospodarz oraz 
sołectwa Grodzisko-Konstantyna w celu wyrażenia opinii w sprawie zmiany obrębu 
geodezyjnego miasta Rzgów, sołectwa Gospodarz oraz sołectwa Grodzisko-Konstantyna. 
W głosowaniu nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny podczas głosowania. 
Ad.19. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Uchwała podejmowana na wniosek rady sołeckiej 
wsi Gospodarz –proponowana nazwa to „Zbożowa”. Rada sołecka proponowała nazwę 
„Krótka”, ale z uwagi na występowanie już takiej ulicy w Rzgowie, Rada Miejska podjęła 
inną decyzję. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/274/2009 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
Gospodarzu. W głosowaniu nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny podczas 
głosowania. 
Ad.20. 
Temat przybliżyła Pani Burmistrz Pietrusińska. Uchwała doprecyzowuje nazwy ulic, które 
zostały nadane od czasu poprzedniej uchwały. Poprzednie, nieprecyzyjne zapisy 
komplikowały operacje komputerowe w systemie ewidencji ludności. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/275/2009 w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół prowadzonych przez Gminę Rzgów oraz granic ich obwodów. W 
głosowaniu nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny podczas głosowania. 
Ad.21. 
Uchwała związana jest z realizacją programu „nie tylko podręcznik i tablica –wykorzystanie 
nowoczesnych technologii informatycznych w kształceniu młodzieży ze szkół różnych 
szczebli”. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXXIX/276/2009 w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Pabianic do wykorzystywania herbu Gminy Rzgów. W głosowaniu 
nie wziął udziału radny Bednarczyk, nieobecny podczas głosowania. 
Ad.22. 
Nowych interpelacji brak. 
Ad.23. 
Radny Piekarski: 
-o rozgrodzenie Zręby –czy coś robimy w tym temacie 
-co stanie się z placem koło żwirowni, jest nieuporządkowany, zwozi się tam gruz. 
Kierownik Małecki – działka jest czasowo wykorzystywana do składowania materiałów 
drogowych. Nie wiem nic o gruzie, ale sprawdzę to. Jest tam też ziemia z wykopów z czasu 
budowy wodociągu na ul.Żwirowej. 
Radny Gąsiorek: 
-pobocza drogi między Guzewem i Prawdą są rozjeżdżone i położone 20 cm niżej –wniosek o 
podwyższenie poboczy 
Radny Gierasiński: 
-o zakup glebowgryzarki „Stihla” dla UM w Rzgowie 
-o wyjaśnienie kwestii zniszczonej drogi ul.Pasterniki przez Turka 
-czy są efekty rozmów w sprawie drogi zbiorczej koło Kerakollu 
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-o posprzątanie terenu koło Urzędu w Rzgowie  
Radny Owczarek: 
-kiedy Pan Zaborowski zaczyna czyszczenie rowu na Kalinku do osiedla? 
Pan Zaborowski –w drugiej połowie maja. 
Radny Bagiński: 
-w projekcie ZWiK-u w Łodzi nie ma żadnej wzmianki o trójnikach dla Rzgowa-wniosek o 
interwencję Burmistrza na etapie projektu 
Burmistrz spytał kto jest projektantem. 
Radny Bagiński –Pan Bogdan Janiec, ale sugeruję zwrócenie się z pismem do Spółki 
Infrastrukturalnej. 
Radny Gierasiński dodał, że z jego informacji wynika, że te trójniki mają być zrobione z 
innych środków, ale Spółka Infrastrukturalna powinna wystąpić o wprowadzenie ich do 
projektu przez projektantów. 
Przewodniczący:  
-wnioskował o oznakowanie ścieżki rowerowej na ul.Rudzkiej znakami pionowymi i 
poziomymi.  
Wyraził też żal z powodu nie ujęcia w podziale nadwyżki obniżenia terenu pod wiaduktem. --
-oddzielić słupkami ścieżkę rowerową od chodnika dla pieszych –przed pocztą.  
-wyregulować kwestię zapalania lamp ulicznych –zapalają się za wcześniej i gasną za późno. 
Kierownik Małecki –zegary są ustawiane zmierzchowo, ale układy sterujące wymagają 
konserwacji, więc zgłoszę problem do energetyki. 
Sołtys Hoja: 
-przystanek w Kalinie do utwardzenia na posesji 73 
Sołtys Zawistowska: 
-czy mieszkańcy ul.Dębowej mają szansę na nakładkę asfaltową lub chodnik? 
Przewodniczący wyjaśnił, że jest wiele ulic starszych od ul.Dębowej, które jeszcze nakładki 
nie mają. Wnioski należy składać do projektu następnego budżetu. 
Radny Gierasiński: 
-na ul.Źródlanej wyrwa w nawierzchni- to studzienka zagłębiona 10 cm w asfalcie 
-jak wygląda sytuacja z naprawą dróg w gminie 
-po rozmowie z Panem Potakowskim firma Juwi prosi o odłożenie konsultacji społecznych, 
bo firma ma nowe propozycje. 
Radny Hajduk: 
-zniszczony znak przy ul.Uczniowskiej (droga bez wylotu) 
-na ul.Uczniowskiej zreperować mostek –wyrwane belki 
-odnośnie znaków na ul.Lucernianej ustawiono znaki ograniczającej tonaż, ale zamiast 
zmniejszyć zwiększono z 10 do 15 ton –prośba o interwencję. 
Przewodniczący Bartoszewski spytał jak radny Hajduk wyobraża sobie wykonanie kanalizacji 
przy takim ograniczeniu tonażu? 
Kierownik Małecki wytłumaczył, że tam budują się budynki, a droga jest powiatowa, więc 
nie można wprowadzić tak dużego ograniczenia. Nie ma instrumentów prawnych aby 
uniemożliwić firmom przejazdu z betonem, ale nie mogą tam takie pojazdy jeździć. 
Radny Zięba: 
-gruchy wyjeżdżające z cegielni przejeżdżają przez most na Cegielnianej –most jest podmyty, 
co grozi zawaleniem- wniosek o interwencję w tej sprawie 
Kierownik Małecki spytał co ma zrobić –zmienić znak? Most oczywiście trzeba naprawić. 
Sołtys Strycharski: 
-opowiedział się przeciw wnioskowi radnego Gierasińskiego odnośnie odłożenia konsultacji –
sprawa jest bezprzedmiotowa, bo mieszkańcy Kalinka są przeciw wiatrakom 
-wiatraki planowane są też na Porębie, a nikt z ludźmi nie rozmawiał. 
Radny Gierasiński sprostował, że chodziło mu o Kalino, a nie Kalinko. 
Burmistrz odpowiedział, że nie widzi sensu przeprowadzania konsultacji, bo z zebrania 
wyniósł przekonanie, że ludzie są przeciw, a dalsze rozmowy wprowadzą spór na wsi. 
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Burmistrz apelował aby zakończyć rozmowy z firmą „Juwi” i wsłuchać się w tym temacie w 
głos mieszkańców. 
Ad.24. 
Przewodniczący poinformował Radę, że radni będący na XV Sejmiku Mediów Lokalnych i 
Samorządów kupili materiały szkoleniowe odnośnie pozyskania funduszy unijnych i 
przekazuje je na ręce Burmistrza Rzgowa. 
Burmistrz podziękował i stwierdził jedynie, że byłby rad gdybyśmy z funduszy skorzystali. 
Burmistrz zaprosił też radnych na spotkanie z gośćmi z Ukrainy jutro o godz.14.00. 
Burmistrz- Zapraszamy gości z Ukrainy na wycieczkę do Krakowa 1 maja, a w sobotę mamy 
spotkanie gości z Centrum Targowym ”Ptak”. W sobotę pojadą do Manufaktury. 3 maja 
odbędą się obchody 3-majowe, a po obiedzie będzie zwiedzanie Rzgowa i kolacja 
pożegnalna. Burmistrz zaprosił na kolację delegację radnych, która była na Ukrainie. Pan Ptak 
wysłał 30 tys.zł. na otynkowanie szkoły na Ukrainie. Podejmiemy rozmowy o drugim etapie 
pomocy, zgromadziliśmy już 10 tys.zł. ze środków prywatnych. Po tej wizycie goście z 
Ukrainy najprawdopodobniej zaproszą naszą delegację z rewizytą. Goście będą występować 
na święcie 3 maja. 
W dniu 5 maja odbędą się konsultacje odnośnie przebiegu autostrady S-8, które rozpoczną się 
o 14.00 w Urzędzie Miejskim w Rzgowie. 
Organizujemy 1 maja zawody strażackie na Stadionie –o godz. 9.00 rano. 
Sołtys Strycharski poinformował, że Pani Anna Gałkiewicz zgłosiła się z prośbą o kontakt z 
nią w sprawie pomocy finansowej dla delegacji ukraińskiej. Podobnie lekarz-sąsiad Pana 
Strycharskiego mógłby przekazać swój księgozbiór Ukrainie. 
Ad.25. 
O godz. 16.30  - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


